
 
Latvijas Vieglatlētikas savienības 

Treneru Padome 
Protokols 

 
Norises laiks un vieta: 2018. gada 21. jūnijā Saldus vieglatlētikas stadionā (Jelgavas iela 6, 
Saldus) 
Treneru padomes locekļi: Mārcis Štrobinders, Guntars Gailītis, Igors Izotovs, Igors Sokolovs, 
Gints Palameiks, Andis Austrups, Viktors Lācis. 
Pieaicinātie: Ronalds Arājs 
 
Dienas kārtība: 

1. Izlases sastāva apstiprināšana Pasaules U20 junioru čempionātam (10.07.-
15.07.2018 Tamperē) 

2. Baltijas valstu sacensības mešanu disciplīnās 
3. Eiropas čempionāta kritērija “Ja normatīvu izpilda vairāk nekā 3 sportisti, tad 

atlase ir Latvijas čempionāts” izvērtēšana 
4. Madaras Palameikas nepiedalīšanās Prezidenta Balvā 

 
 

1. Izlases sastāva apstiprināšana Pasaules U20 Junioru čempionātam 
Ziņo: Ronalds Arājs 
Šogad uz Pasaules junioru čempionātu ir kvalificējušies seši sportisti –Paula Sprudzāne, Rūta 
Lasmane, Krišjānis Suntažs, Iļja Petrušenko, Patrīcija Karlīna Roshofa un Kristaps Jaunpujens-
Pujens. Tā kā normatīvu ir izpildījuši seši sportisti, treneru kvota ir četri oficiāļi (treneri), kas 
var braukt līdzi sportistiem. Rūta Lasmane pasaules rangā U20 junioriem ir visaugstāk, līdz ar 
to viņas treneris Juris Petrovičs būtu tiesīgs braukt līdzi savai audzēknei. Savukārt no 
šķēpmetēju treneriem vajadzētu līdzi braukt Mārcim Štrobinderam, jo viņa audzēknis Krišjānis 
Suntažs ir sasniedzis labāku rezultātu un rangā atrodas augstāk. Savukārt trenere Ginta Teko 
tika izvēlēta un apstiprināta par komandas vadītāju, bet treneris Juris Goļinskis iekļauts 
komandas sastāvā,  jo Iļja Petrušenko ir kvalificējies šim čempionātam divās disciplīnās. 
 
NOLEMJ:  Apstiprināt izlases sastāvu Pasaules U20 junioru čempionātam Tamperē.  
 

2. Baltijas valstu sacensības mešanu disciplīnās 
Ziņo: Ronalds Arājs 
Pēdējo gadu laikā Baltijas valstu sacensības mešanu disciplīnās nav izvērtušās pārāk 
veiksmīgas. Tās ir samērā dārgas sacensības, ja komanda jāved uz Lietuvu vai Igauniju, kā arī 
rezultātu kvalitāte nav tā augstākā. Labākie sportisti gandrīz vienmēr atsaka dalību šajās 
sacensībās, un uz šīm sacensībām tiek vesti trešie, ceturtie vai pat piektie labākie pārstāvji 
savās disciplīnās. Vai šīs sacensības ir nepieciešamas? 
Mārcis Štrobinders piebilst, ka šādā formātā un norises laikā (maija beigās) šīs sacensības 
noteikti nav produktīvas un vajadzīgas. Arī Gints Palameiks uzsver, ja varētu mainīt norises 
laiku kaut kad sezonas beigu daļā, tad šīm sacensībām būtu lielāka piekrišana un lielāka atdeve 
no sportistiem. Ginta Palameika, Anda Austrupa, Guntara Gailīša un Igora Izotova viedoklis ir, 



 
ka šajā formātā un laikā, šīs sacensības nav vajadzīgas. Igors Sokolovs savukārt uzsver, ka 
vesera metējiem šīs sacensības ir būtiskas, jo nav daudz sacensību, kurās viņi var piedalīties.  
 
NOLEMJ: Jārunā ar Igaunijas un Lietuvas kolēģiem par iespēju pārcelt šīs sacensības  vēlāk 
sezonā, kad labākie sportisti būtu gatavi startēt, vai arī atcelt šīs sacensības. 
 

3. Eiropas čempionāta kritērija “Ja normatīvu izpilda vairāk nekā 3 sportisti, tad 
atlase ir Latvijas čempionāts” izvērtēšana 

Ziņo: Ronalds Arājs 
Ja normatīvu uz Eiropas čempionātu uz kādu no disciplīnām ir izpildījuši vairāk kā trīs sportisti, 
LVS atlases kritērijos noteikts, ka tādā gadījumā galvenā atlase notiek Latvijas čempionātā. Un 
uz Eiropas čempionātu brauc pirmo trīs vietu ieguvušie sportisti. Tomēr tas nenozīmē, ka 
vienmēr aizbrauks labākais sportists. Kā piemēru varētu minēt šādu – labākā sportista (sezonas 
līdera) apslimšana, ekipējuma problēmas vai kas tamlīdzīgs. Ja rodas tāda situācija, ka labākais, 
stabilākais sportists neiekļūst pirmajās trīs vietās Latvijas čempionātā, vai tas nozīmē, ka šis 
sportists nav tiesīgs startēt Eiropas čempionātā?  
Mārcis Štrobinders iesaka, ka vajadzētu izdomāt kritēriju, pēc kura varētu atlasīt otru un trešo 
sportistu. Variants varētu būt šāds – Latvijas čempionāta pirmās vietas ieguvējs automātiski 
kvalificējas Eiropas čempionātam, savukārt pārējos divus varētu noteikt pēc trīs vai pieciem – 
sezonas labākajiem startiem (disciplīnas rezultātu pielīdzinot IAAF punktu tabulai un tad pārējos 
sportistus salīdzinot savstarpēji), tādejādi lielāka iespēja būtu braukt stabilākajiem sportistiem. 
Parēji treneru padomes kolēģi piekrīt šim viedoklim. 
 
NOLEMJ: Kritērijs “Ja normatīvu izpilda vairāk nekā 3 sportisti, tad atlase ir Latvijas čempionāts” 
ir jāmaina 2019. gada atlases kritērijos, liekot vietā – tādā gadījumā pirmās vietas ieguvējs 
automātiski kvalificējas Eiropas čempionātam, bet pārējās divas vietas tiek noteiktas pēc 3-5 
labākajiem rezultātiem sezonas garumā. 
 
 

4. Madaras Palameikas nepiedalīšanās Prezidenta Balvā 
Ziņo: Ronalds Arājs 
Lai arī Madara Palameika bija sezonas līdere, viņa atteicās startēt Prezidenta balvā. Viņa bija 
guvusi nelielu mikro-savainojumu. Treneris Gints Palameiks skaidroja, ka pēc sacensībām 
iepriekšējā nedēļas nogalē, Madara guva mikro savainojumu. Aizejot pie ārstiem uz LOV, tika 
veiktas procedūras, pēc kuru kursa beigām nebija ieteicams startēt divas dienas, kas arī sakrita 
ar Prezidenta balvas laiku. Līdz ar to Madara nepiedalījās sacensībās, uzrādot ārsta zīmi. Neliela 
ažiotāža tika radīta tajā brīdī, kad Madara divas dienas vēlāk startēja J.Lūša kausa izcīņā šķēpa 
mešanā, tomēr tā kā Madaru aizvietoja Sinta Sprudzāne, un Madarai bija papildus divas dienas 
atpūtai, viņa varēja šajās sacensībās piedalīties. 
 
NOLEMJ: Madaras Palameikas nestartēšana Prezidenta balvā nav pārkāpums, un šis notikums 
nav tālāk jāizskata. Prezidenta balvā Madaru aizvietoja Sinta Sprudzāne, uzrādot labu rezultātu, 
turklāt Madarai bija attaisnojoša zīme, līdz ar to šīs noteikti nav notikums, kā dēļ būtu vērts 
taisīt ažiotāžu, nesaprašanos savā starpā vai liekus pārpratumus. 
 


